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Vriendelijk verzoek deze mail door te sturen aan het  
college en de gemeenteraad van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. 
  
  
Geachte college‐ en gemeenteraadsleden, 
  
Het bestuur heeft naar aanleiding van het artikel (zie bijlage) in het laatste Dorpsorgaan Spaarndam, zeer 
verontruste vragen van onze huurders gekregen. Wij vonden het daarom van belang onze reactie daarop te 
geven. Ter informatie onderstaand het bericht dat wij aan alle gebruikers en huurders van het Dorpscentrum 
hebben gestuurd. 
  
Mocht u nog vragen naar aanleiding hiervan hebben, dan kunt u uiteraard met mij of een van de andere 
bestuursleden contact opnemen. 
  
Met vriendelijke groeten, 
namens het bestuur 
Stichting Dorpscentrum Spaarndam, 
  
Aagje Compier, 
secretaris 
  
  
‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
  
Beste gebruikers van het Dorpscentrum, 
  
Het artikel in het laatste Dorpsorgaan over de plannen voor het “Hartje Spaarndam” heeft ons, het bestuur 
van het Dorpscentrum, ook nogal verbaasd en wij willen daar graag op reageren. 
  
Eerder, in 2014, heeft de Dorpsraad een bidboek aan de gemeente Haarlemmerliede & Spaarnwoude 
aangeboden, waarin een aantal projecten beschreven stond die mogelijk in aanmerking zouden komen voor 
een aanvraag voor de Schipholgelden. In dat bidboek waren ook onze wensen/plannen m.b.t. uitbreiding en 
verbetering van het Dorpscentrum opgenomen. 
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Tot afgelopen november hadden wij daarover niets meer van de Dorpsraad of de gemeente vernomen. Ons 
bestuur werd echter in november ineens benaderd door de gemeente over het versneld gaan uitwerken van 
de aanvraag voor de Schipholgelden. Die aanvraag zou op korte termijn door de gemeente gedaan moeten 
worden. Later is op het gemeentehuis een bijeenkomst geweest met een vertegenwoordiging van de 
ondernemersvereniging, sportverenigingen, Dorpsraad en andere belanghebbenden, waarbij ook twee van 
onze bestuursleden aanwezig waren. Deze bijeenkomst had voornamelijk een informeel en verkennend 
karakter en er zijn een aantal alternatieve plannen gepresenteerd. Er is niet gesproken over financiën, 
tijdsplanning, verhuizing, etc. etc., en of dit allemaal wel daadwerkelijk gerealiseerd zou kunnen worden. We 
hebben een en ander dan ook ter kennisgeving aangenomen. Wel is tijdens deze bijeenkomst gevraagd of wij 
konden instemmen met het verder uitwerken door de gemeente van de plannen voor een aanvraag bij 
Schiphol. Dit hebben wij gedaan, ervan uitgaande dat de plannen nog steeds in de verkennende fase waren, 
dat het zo’n vaart niet zou lopen, en dat wij er later nog meer over zouden horen. Er is meegedeeld dat de 
plannen in januari aan de raad zouden worden voorgelegd. Wij waren er beslist ook niet van op de hoogte dat 
de aanvraag al half januari zou worden verstuurd. 
  
Wij zijn van mening dat het artikel (dat overigens niet van het Dorpscentrum afkomstig is) is geschreven alsof 
alles al in kannen en kruiken is en het al vast ligt dat het Dorpscentrum en de sporthal op de schop gaan. Dat 
is absoluut voorlopig niet het geval. Wij begrijpen uiteraard uw ongerustheid. Het standpunt van het 
Dorpscentrum op dit moment is: we wachten het af. In de laatste week van januari 2016 zullen wij dit 
onderwerp op de agenda van de jaarlijkse gebruikersvergadering zetten, en heeft u de gelegenheid om 
verdere vragen hierover te stellen. De uitnodiging zal binnen enkele weken worden verstuurd. 
  
Deze reactie sturen wij ook naar alle huurders van het Dorpscentrum en kinderopvang. 
  
Met vriendelijke groeten, 
bestuur Stichting Dorpscentrum Spaarndam 
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Op 12 november heeft de gemeente Haarlemmer-
liede & Spaarnwoude een bijeenkomst belegd over 
het project ‘Hartje Spaarndam’. Dit behelst plannen 
(de uitwerking van het bidboek ‘De speerpunten 
van Spaarndam’) om in aanmerking te komen voor 
een subsidieaanvraag bij de Stichting Leefomgeving 
Schiphol.

Voor de twee deelprojecten op het grondgebied van de 
gemeente Haarlemmerliede & Spaarnwoude (een brui-
send dorpscentrum en een sportpark) is een visie opge-
steld. Vier architectenbureaus werken samen om deze 
visie om te zetten in beeld.

Verschillende ruimtelijke modellen van deze visie zijn 
gepresenteerd. Daarna werden in twee groepen met 
elkaar de ‘voor- en nadelen’ van de modellen besproken. 
Er waren ook werkmaquettes, waarbij eventuele andere 
ideeën/opties werden bekeken. 

Het doel is om aan het einde van de bijeenkomst een 
richting te kiezen voor een model dat verder uitgewerkt 
zal worden en als basis dient voor de subsidieaanvraag bij 
de Stichting Leefomgeving Schiphol. 

Aanwezig: B&W van de Gemeente Haarlemmerliede 
& Spaarnwoude, penvoerder van het project van de 
Gemeente Haarlem. Daarnaast plaatselijke ondernemers, 
afvaardiging van sportverenigingen, bestuurders van het 
Dorpscentrum en de Dorpsraad Spaarndam.

Vier architectenbureaus hebben samen de plannen opge-
steld.

In grote lijnen: 
•	 Alle sportbehoeften van het Dorpscentrum naar het 

Sportpark aan de rand van het dorp. Alleen een een-
voudige gymnastiekzaal blijft. Deze zaal is ook bruik-
baar voor bijeenkomsten en toneelvoorstellingen;

Project ‘Hartje Spaarndam’

•	 Nieuwe sporthal bij de sportvelden;
•	 Creëren van een ontmoetingsplein bij een kleiner, 

nieuw te bouwen Dorpscentrum;
•	 Huidige bedrijven in het Dorpscentrum faciliteren 

rond het plein.

Voor een nieuw Dorpscentrum zijn er twee plannen.
1. Rond het bestaande plein de bebouwing groeperen 

met daaraan ook het horecagedeelte van het Dorps-
centrum. Parkeren waar nu de grote hal staat.

2. Het plein ‘verschuiven’ naar de waterkant. Het verkeer 
van de Zijkanaal C-weg moet daar dan wel langzaam 
langs (30 km-gebied). In het water ‘drijft’ dan het 
horecagedeelte van het Dorpscentrum.

Bij beide plannen komt er bebouwing (seniorenapparte-
menten en starterswoningen) langs de Zijkanaal C-weg. 
Eventueel met parkeren onder de bebouwing.

Voor het Sportpark zijn er ook twee voorstellen:
1. Bestaande situatie uitbreiden met de benodigde ac-

commodaties als een sporthal en een grote kantine.
2. Verleggen van de sportvelden, zodat landschappelijk 

het terrein beter benut kan worden.

In beide plannen is er ruimte voor bosschages en wan-
delpaden.

Er was tijd om de plannen te bekijken en van commen-
taar te voorzien.

De bijeenkomst werd afgesloten met informatie over de 
te volgen weg.
1. komen tot een ontwerp n.a.v. de tips van deze bijeen-

komst;
2. opmaken van bijbehorend financieel plaatje.
De subsidieaanvraag zal dan rond half januari 2016 door 
beide gemeenten aangeboden worden aan de Stichting 
Leefomgeving Schiphol.

Er is een nieuwe wet die voorschrijft dat ook gemeenten 
het werelderfgoed van Unesco moeten beschermen. Dat 
geldt niet alleen voor het fort, maar ook voor de liniewal 
en het schootsveld. 
De Stichting Vrienden van de Forten van Spaarndam 
heeft daarop gewezen bij de Raad van State. We hebben 
dat gedaan met steun van de Dorpsraad, de Vereniging 
Behoud de Hekslootpolder, de Verontruste Spaarndam-
mers en de Stichting Natuurbehoud Fort Benoorden. De 
Raad van State heeft ons hierin gelijk gegeven. Ook voor 

Hoe zit het nu met Fort Noord?

de natuur moet de gemeente Velsen zich meer inspan-
nen. Wij zijn daar natuurlijk blij mee. Het is immers een 
mooi gebied dat bescherming verdient. Maar we zijn er 
nog niet, er volgt nog een tweede bijeenkomst met de 
Raad van State, waarin de zaak uitvoeriger besproken zal 
worden. 
Interessant is dat de gemeente Velsen in haar verdediging 
aangaf zowel de natuur als het werelderfgoed niet erg 
belangrijk te vinden. 

Jolijt de Jongh en Mary Scholtemeijer

Van de Dorpsraad
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